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)'entrevista 
TONI BARS 

Cantant i lletrista de Shad Demn 

"El dia que posem límits a la música 
tindrem un problema" 

D 
iu que als II anys ja compo

, nia can90ns. Pero va ser 
l'anypassat, uns mesas des
prés de rodejar-se d'un gra
pat de músics de qualitat, 

quan vaguanyar el premi a la millar ban
da emergent de La Casa de la Música de 
Lleida. Ara esta ultimant l'enregistra
ment d'un disc, que es publicara a finals 
d'any, i esta enfilant una agenda de con
certs que el portara a actuar aAlcarras (el 
24 d'agost) i al Cafe del Teatre de l'Escor
xador de Lleida (9 de setembre). Amb la 
fusió de hip-hop, rack i techno, el can
tant illetrista d' Alpicat Toni Ibars es rei
vindica com el portaveu deIs inadaptats 
i marginats socials. 

Per que aquest interes pels coHectius 
despla~ats? 
Perque és ara quan m'adono que jo n'he 
estat un. De petit, al' escala, tenia inqui
etuds diferents de la resta deIs meus 
companys. Anava en direcció contraria a 
la majoria, amb el cap a llocs diferents, i 
aixo em va tocar molt. 

¿I ara cantes en la seva defensa? 
No. Cadascú s'ha de defensar per ell ma
teix. Jo només vull donar-los suport, 
dir-Ios que, malgrat el que diguin a la se
va vara, no tinguin por de perdre res, 
que tirin endavant, que siguin feli90s 
amb ells mateixos. D'aquÍ el tÍtol del 
meu primer disc, Misfit, que vol dir ina
daptat en angles. 

D'aquest conten també ve l'expressió 
Shad Demn que dona nom al grupo 
SÍ. El nom ve de la transformació de l'ex
pressió anglesashutthem [fes-los callar], 
per tal de reivindicar la necessitat de fer 
silenci per permetre'm explicar la meva 
historia. Ara vull parlar jo i trencar amb 
les normes. 

ADame un respiro cantes "Quiero cam
biar las reglas dejuego / olvidar el mie
do que le tengo a ser yo". ¿No trobes to
talmentimpossible viure fora de la nos
tra societat? 
Cert. Ho reconec. Jo, per exemple, em 
trabo cada cap més dins del sistema per 
tal de poder fer alguna cosa en el món de 
la música. Si vull expandir el meu mis
satge, necessito estar-hi. Novull ser un 
martir, la veritat. Pero alhora vull viu
re dins del sistema a la meva manera i 
que no emjutgin. 

Shad Demn va ser reconeguda el de
sembre passat com la millor banda 
emergent, tot aixo amb menys d'un 
any d'existencia. Quina arrencada més 
rapida! 
Bé. Shad Demn ja fa molt que existeix. 
Shad Demn era jo sol, el meu projecte 
personal. Des deIs II anys que componc 
can90ns, i ja en tinc 26, pero fa poc em 
vaig adonar que'necessitava una banda 
per seguir endavant. Vinc de fer rap i, en 
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endinsar-me en el rack necessitava com
panys per fer directes. Sense ells no puc 
continuar. 

Hip-hop, rock, punk i, fins i tot, músi
ca electronica. Sembla que les fusions 
estan de moda. 
Ens hem reunit músics que venim de 
branques totalment diferents ihem aca
bat fent un híbrido Avui en dia la música 
cada cap té menys etiquetes. S' esta fusi
onant gairebé tot. 1 ha trabo genial, per
que dona peu al descobriment. El dia que 

la música tingui un límit, acabarem te
nint un problema. 

PerO sí que es cert que us centreu en un 
escenari urba, toti ser una banda del Se
gria. Per que tanta ciutat? 
A mi m'agraden molt les ciutats perque 
estan plenes d' energia, de detalls que em 

. cridenl'atenció i als quals puc afegir-hi 
el nus i el ~esen11a9 que vulgui. 

"No estamos hechos para este mundo / 
que nos asfixia segundo asegundo /y es 

innegable que meflipe ese caos". La lle
tra de Ciudad motor em provoca certa 
inquietud ... 
És un caos urba, pero també és un caos 
mental. Parlo d'una sensació d'estres, en 
una ciutat on faig tard perque esta ple
na de sem3.fors en vermell. La veritat és 
que es tracta d'una Ciudad motor que 
tinc al cap, més aviat. 

¿Parles de la ciutat de Lleida? 
No. No nomésde Lleida. Soc molt urba
nita i m'agrada viatjar per altres ciutats 
i observar-les. 

Ciutats que t'han donat lletres. 
Soc tímid i em costa abrir els meus sen
timents sí no ha faig amb la música. 

Aixo em recorda el que també li passa
va a Pau Donés. 
El rap em permet explicar histories, mo
ments, sensacions. 

¿Fas alguna altra cosa, a més de com
pondre música? 
Treballa d'empleat en una botiga de ro
baaLleida. 

¿És una utopia viure de la música? 
Precisament em fas aquesta pregunta en 
un moment en que m'estic plantejant 
deixar-ho tot per dedicar-me exclusiva
ment a escriure i cantar. Jo crec que sí 
que hi ha possibilitats de professionalit
zar-se en aquest sector, sempre que hi 
dediquis molt de temps i treball. 

1 si al tmal no funciona? 
Doncs no em cauran els anells per tor
nar a buscar una altra feina. Jo soc deIs 
que pensen que qui no treballa és perque 
noval. 

¿N o seria més 'facil cantar en un gene
re més comercial per triomfar en la 
música? 
No tan soIs aixo. Malauradament, mol
tes empreses discogr3.fiques ja no tenen 
només en compte la qualitat deIs músics, 
sinó la seva repercussió a les xarxes soci
als i el que aixo els pot generar. Que si
guin influencers. 

¿I aixo és un problema? 
Malauradament conec molts artistes 
que fan una música de gran qualitat pe
ro que no acaben de ser coneguts o reco
neguts perque no tenen prou seguidors 
a Instagram o TikTok. La veritat és que 
és molt facil ser un influencer. Jo no vull 
caure en aquestjoc. Prefereixo dedicar 
el meu temps treballant en la música 
que jo vull i enfangar-m'hi de pIe. Em 
costa molt generar continguts a les xar
xes, la veritat . 

El mercat de Lleida es prou ampli? 
Pel que faa l' ambit de la producció, a nos
altres ens agrada gravar aquí. Fa temps 
que ha fem. 


